
 

 

Број: 05/1-50-15-26-72-4/20 

Сарајево, 06. 07. 2020. 

 

ИЗВЈЕШТАЈ 

 

са састанка чланова Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ као 

независног 

тијела полицијске структуре БиХ с руководством Граничне полиције БиХ 

 

 

Састанак је одржан 08. 06. 2020. године, с почетком у 13 часова, у просторијама 

Граничне полиције БиХ у Сарајеву. Присуствовали су: Зоран Галић, директор 

Граничне полиције БиХ, Фахрудин Халач, замјеник директора Граничне полиције БиХ, 

Драган Кулић, помоћник директора за организацију и операције, Адиса Бегић и Мате 

Милетић, чланови Независног одбора, те Ивана Ловрић, секретарка Независног 

одбора.  

 

Директор Граничне полиције БиХ Зоран Галић пожелио је добродошлицу члановима 

Независног одбора и рекао да је на располагању за сва евентуална питања. 

 

Адиса Бегић, чланица Независног одбора, укратко је образложила разлог посјете. Рекла 

је да је посјета организoвана у складу са договором са задње сједнице Независног 

одбора, али и у складу са Планом и програмом рада Независног одбора за 2020. годину, 

с циљем одржавања континуитета сарадње са полицијским агенцијама из своје 

надлежности.  

Такође, нагласила је да је акценат данашњег разговора на проблематици која се тиче 

миграната и илегалног преласка границе као и на активностима које је Гранична 

полиција БиХ предузимала током ванредног стања у БиХ кад је у питању COVID-19.  

 

Директор Граничне полиције БиХ на почетку је истакао да су са аспекта безбједности 

граничне линије имали велику улогу када је у питању COVID-19. У почетној фази, 

сходно одлукама Савјета министара БиХ, прилагођавали су службу и полицијске 

службенике на терену. У том послу помагали су им и службеници Управе за 

инспекцијске послове којима су уступили своје просторије на граничним прелазима. 



 

Кад су у питању мигранти, директор је истакао да је за вријеме ванредног стања у БиХ 

а због пандемије вируса знатно мањи број миграната ушао у земљу у односу на исти 

период прошле године, али задњих 20-ак дана интензитет се појачава. Истакао је да је 

најкритичније на истиочној граници (Зворник, Вишеград и Бијељина) те су велике 

капацитете полицијских службеника усмјерили на те граничне прелазе. Само јучер, дао 

је за примјер, полицијски службеници су вратили више од 200 миграната са границе. 

Велики поблем представља и, ако се мигрант ухвати, немогућност утврђивања његовог 

идентитета. Истакао је и то да су тражили измјене Закона о граничној контроли, у 

смислу подизања овлашћења граничним полицајцима, али од надлежних институција 

нису добили подршку. Директор је такође истакао да највећи број миграната долази из 

Пакистана, Марока, Египта те да је Сирија на 7. мјесту као земља која је погођена 

ратним дејствима, те да се у великом броју случајева ради о економским мигрантима. 

Када је ријеч о кадровској попуњености и запосленим у овој полицијској агенцији, 

директор је нагласио хитност рјешавања проблема недостатка полицијских 

службеника. Истакао је да су прије три године урадили реформу Правилника о 

унутрашњој организацији и систематизацији радних мјеста, којом је предвиђено да се 

смањи број руководећих службеника, а повећа број службеника на терену, међутим тај 

приједлог није прошао ресорно министарство. Тренутно припремају нови правилник у 

складу са стандардима Европске уније према којем би требало да имају 1.200 

полицијских службеника. Нагласио је да је тренутно распоређен један полицијски 

службеник на 25 километара граничне линије. 

Даље, истакли су да су од ИПА фондова обезбиједили  2,5 милиона КМ за пријем 300 

кадета (250 полицијских службеника и 50 инспектора), али је на потезу Савјет 

министара БиХ који треба да донесе одлуку о пријему да би се кренуло у процедуру. 

Новчана средства требало би да буду оперативна у септембру. 

У разговору са члановима Независног одбора руководство Граничне полиције 

осврнуло се и на међуљудске односе унутар ове полицијске агенције као и на анонимне 

притужбе које су неријетко пристизале и Независном одбору. Истакли су да свака 

анонимна представка која пристигне пролази провјеру Унутрашње  контроле. 

Даље у разговору директор је нагласио да има коректну сарадњу са другим 

полицијским агенцијама у БиХ и Тужилаштвом БиХ. 

 



 

Чланови Независног одбора на крају су нагласили да ће Независни одбор и даље, у 

оквиру својих надлежности, пружати подршку раду Граничне полиције БиХ и 

пожељели им много успјеха. 

 

Састанак је завршен у 14.30 часова. 

 

                                                                    ПРВИ ЗАМЈЕНИК ПРЕДСЈЕДНИЦЕ 

                                                                              НЕЗАВИСНОГ ОДБОРА 

                                                                                           Енес Обралија  


